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In deze mededeling aan de Vlaamse Regering wordt een overzicht gegeven van de voor Vlaanderen relevante 
ontwikkelingen in het Europese besluitvormingsproces tijdens de maand november. 

 
 



1. Discussies voorbije maand in de (Europese) Raad  
 
1.1 Mario Draghi stelt zijn rapport voor aan de Europese staats- en regeringsleiders  
 
Op 8 november vond een informele Europese Raad plaats, de laatste onder leiding van Charles Michel. Viktor 
Orbán had de Europese Raad bijeengeroepen om het te hebben over Europese competitiviteit op basis van het 
Draghi-rapport. Mario Draghi lichtte uitgebreid de oorzaken toe van de afnemende competitiviteit van de EU, 
vooral gemeten tegenover de Verenigde Staten. Daarop inpikkend hield de Voorzitter van de Europese Centrale 
Bank, Christine Lagarde, een sterk pleidooi voor het snel en resoluut aanpakken van de realisatie van de 
kapitaalmarktunie. Tijdens het diner aan de vooravond van de Europese Raad vond een gedachtenwisseling 
plaats over de transatlantische betrekkingen, na afloop van de Amerikaanse presidentsverkiezingen. De staats- 
en regeringsleiders beseften dat de EU alle belang heeft bij solide transatlantische betrekkingen, dat de EU moet 
duidelijk maken aan de Verenigde Staten dat er op heel wat terreinen nuttige samenwerking en win-wins zijn, 
maar ook dat op een aantal domeinen de EU haar lot meer in eigen handen zal moeten nemen.  

 
1.2  Raad Algemene Zaken bespreekt rechsstaat in Hongarije  

 
De Raad besprak de ontwerpagenda van de Europese Raad van 19 december. Op de voorlopige agenda staan 

Oekraïne, het Midden-Oosten, de rol van de EU in de wereld, weerbaarheid, migratie en het uitbreidingspakket. 

De ministers hielden een rechtsstaatdialoog over de landenhoofdstukken van Nederland, Malta, Oostenrijk en 

Polen in het Commissierapport. De Benelux-landen, die in deze thematiek steeds samen optreden, feliciteerden 

Polen met de stappen die het heeft gezet om de rechtsstaat te herstellen. De Raad sprak verder ook over de 

rechtsstaat in Hongarije in het kader van de Artikel 7 procedure. De Benelux-landen spraken hun steun uit naar 

de Europese Commissie voor het starten van een inbreukprocedure vanwege de invoering van een 

Soevereiniteitswet. Ook zijn zorgen uitgesproken over het gebrek aan vrijheid en pluralisme van de media, 

evenals over de anti-lhbtiq+-wetgeving.  Er werd tevens verzocht om regelmatige agendering van de Artikel 7 

procedure tegen Hongarije totdat alle zorgen aangepakt zijn. De Raad voerde een lunchdebat over de rol van 

cohesiebeleid bij het versterken van het Europees concurrentievermogen. België wees op het belang van een 

cohesiebeleid met minder administratieve lasten dat compatibel is met de constitutionele en institutionele 

situatie in de lidstaten, gericht op de lange termijn, op strategische doelen en op de specifieke noden van de 

regio’s. 

 

1.3 Bespreking over het beheer van de cohesiefondsen post-2027 op de Raad Algemene Zaken - Cohesie  
 

Het Hongaars voorzitterschap organiseerde op 28 november een Raad Algemene Zaken (Cohesie) in Brussel.  
De raad nam conclusies aan over de rol van cohesiebeleid bij het aanpakken van demografische uitdagingen in 
de EU. In deze conclusies erkent de Raad dat demografische uitdagingen een impact kunnen hebben op de 
economische, sociale en territoriale cohesie, alsook de weerbaarheid en concurrentiekracht van de EU. 
Belgische aandachtspunten, die ook voor Vlaanderen van belang zijn, waaronder innovatie, 
concurrentievermogen en het belang om met alle regio’s rekening te houden, werden hierin gereflecteerd.  
Vervolgens vond er een bespreking plaats over de versterking van sleutelelementen van cohesiebeleid, met een 
focus op gedeeld beheer en het principe van subsidiariteit. In de Belgische interventie werd gedeeld beheer als 
belangrijk principe onderstreept en werd verwezen naar het belang om rekening te houden met de 
institutionele, grondwettelijke en financiële kenmerken van de Europese lidstaten, hetgeen in een federale staat 
als België zeker voor Vlaanderen relevant is.  
 
 
 
 
 



   
 
1.4 Benoemingen en WTO-geschillen in de handelswereld 
 
De maand november karakteriseert zich door een aantal belangrijke benoemingen. Zo was er eerst de 
Parlementaire Goedkeuring voor de “von der Leyen II” Commissie, zij het door een zeer beperkte en verdeelde 
parlementaire meerderheid. Daaruit volgt dus ook de formele aanwijzing van de Slowaakse Maroš Šefčovič als 
de Commissaris voor handel en economische veiligheid. Op 29 november keurde de Algemene Raad van de 
Wereldhandelsorganisatie de herbenoeming goed van Ngozi Okonjo-Iweala als Directeur-Generaal (DG) van de 
organisatie. Dit wordt haar tweede vierjarig mandaat, dat zal ingaan op 1 september 2025. Vlaanderen heeft 
steeds steun geuit voor de kandidatuur van DG Ngozi om zichzelf op te volgen en kijkt uit naar haar tweede 
mandaat. Nog op WTO-gebied heeft de EU verdere stappen genomen in het WTO-geschil met Colombia over 
Colombia’s heffingen op diepvriesfrieten. De Colombiaanse maatregelen treffen onder andere Vlaamse 
diepvriesfrieten. Nadat de EU het geschil aanhangig maakte bij de WTO en vervolgens won, bleef Colombia in 
gebreke om de opgelegde maatregelen uit te voeren. Omdat consultaties met het land niets opleverden, heeft 
de EU geen andere keuze dan de WTO te verzoeken om een panel met het oog op volledige naleving op te 
richten. De EU heeft daarnaast WTO-consultaties gevraagd met betrekking tot de Chinese voorlopige 
maatregelen op brandy, nadat het in september al gelijkaardige stappen ondernam met betrekking tot een 
Chinees anti-subsidieonderzoek naar zuivelproducten. De Chinese maatregelen kwamen er nadat de EU zelf 
maatregelen oplegde voor elektrische wagens vanuit China.  
 
1.5 Eurogroep ontvangt update over bankenunie  

 
Op de Eurogroep van 4 november 2024 ontvingen de ministers in het kader van de bankenunie een stand van 
zaken van de voorzitters van het Gemeenschappelijk Toezichtsmechanisme (SSM) en de Gemeenschappelijk 
Afwikkelmechanisme (SRM). Ze verwezen naar de stabiele situatie van de Europese banksector en pleitten 
ervoor om de financiële regelgeving te vereenvoudigen, coherenter te maken en de handhavingskosten te 
verminderen. Verder moest volgens hen het afwikkelingssysteem van banken verbeterd worden en moeten we 
ons beter voorbereiden om liquiditeitsproblemen van banken aan te pakken. De ministers bespraken ook de 
voortgang van de kapitaalmarktenunie (CMU). Er werd overeenstemming gevonden over een aanpak voor de 
monitoring van de verdere uitbouw daarvan. Vanaf oktober 2025 zal er jaarlijks in de Eurogroep worden 
stilgestaan bij de verworvenheden van de CMU en voortgang van de implementatie van Europese en nationale 
maatregelen. 
 
1.6 ECOFIN wisselt informeel van gedachten over de fiscale aspecten van het Draghi-rapport 
 
Voorafgaand aan de Raad Economische en Financiële Zaken (ECOFIN) van 5 november wisselden de ministers 
van Financiën tijdens het ontbijt van gedachten over de fiscale aspecten van het Draghi-rapport. België kaartte 
onder meer de toenemende complexiteit van het internationaal belastingkader aan. Verschillende andere 
lidstaten pleitten eveneens voor het verminderen van administratieve lasten van fiscale regelgeving en het 
vereenvoudigen van wetgeving (‘decluttering’). België vroeg verder obstakels voor grensoverschrijdende 
investeringen in de EU weg te werken en de focus te richten op een gunstig ondernemersklimaat, in het 
bijzonder voor kmo’s. Tijdens de Raad keurden de ministers het voorstel betreffende btw-regels voor het digitale 
tijdperk goed. Verder bespraken de ministers de uitvoering van de Faciliteit voor Herstel en Veerkracht (RRF). 
De Europese Commissie gaf aan dat tot op heden 70 betalingsverzoeken zijn ingediend en meer dan 268 miljard 
euro is uitgekeerd. 
 

1.7.  Visserijministers bespreken de vangstmogelijkheden voor 2025  

Tijdens de Visserijraad van 18 november hielden de ministers een gedachtewisseling over de 

vangstmogelijkheden in 2025. Deze bespreking was een voorbereiding van de eigenlijke onderhandelingen over 

de totale toegestane vangsten en quota over de EU-bestanden en de vangstmogelijkheden in de Middellandse 



   
 
en Zwarte Zee die zullen plaatsvinden tijdens de Visserijraad van december. Vlaams minister Crevits ging vooral 

in op de lopende onderhandelingen met het Verenigd Koninkrijk (VK) en Noorwegen.  

De Vlaamse vloot deelt immers bijna alle bestanden met deze landen. Vice-Commissaris Šefčovič ging in zijn 

antwoord dieper in op de relatie met het VK, en vooral op de huidige negatieve houding van Noorwegen in 

visserijdossiers. Hiervoor ontmoet hij nu geregeld de Noorse minister van Buitenlandse Zaken om de 

samenwerking te verbeteren. 

1.8 Blauwtong blijft op de radar van de Landbouwministers ondanks stabiele marktsituatie  
 
Tijdens hun zitting van 18 november bogen de EU-landbouwministers zich over de marktsituatie en de impact 

van de invasie in Oekraïne op de markten. Het Hongaarse voorzitterschap had voor de gelegenheid Vitalii Koval, 

de Oekraïense landbouwminister, uitgenodigd. Koval gaf een update van de toestand in de landbouwsector in 

zijn land. Hij wees daarbij op de beperkte impact op de EU. Na zijn vertrek gaf de uittredende 

landbouwcommissaris Wojciechowski een overzicht van de situatie op de landbouwmarkten. Daar zien we 

vooral een stabilisatie, al blijven er punten van aandacht zoals de weersomstandigheden, de impact van 

dierziektes en handelskwesties. De lidstaten gingen vooral in op sectoren waar er problemen zijn en op een 

aantal handelsrelaties. De blauwtong is een punt van zorg dat door meerdere lidstaten werd aangehaald. Ook 

voor Vlaanderen heeft dit een sterke impact op de rundvee- en schapensector. Meerdere lidstaten vroegen om 

de activering van de landbouwreserve om zo fondsen vrij te maken voor de getroffen sectoren. De Europese 

Commissie hield dit af, behalve voor de gevolgen van de natuurramp in Spanje, al voegde de commissaris toe 

dat dit niet de volledige kosten zal kunnen afdekken. 

 

1.9. Lidstaten benadrukken nogmaals de belangrijke rol van UNRWA  
 
Op 18 november vond de Raad Buitenlandse Zaken plaats. Op de agenda stonden onder meer de Russische 

agressie tegen Oekraïne en de situatie in het Midden-Oosten, de situatie in de Hoorn van Afrika, Georgië en de 

relaties tussen de EU en de Verenigde Staten. De Raad sprak over het blijvend belang van brede EU-steun aan 

Oekraïne, het hoog houden van de druk op Rusland door middel van nieuwe sancties en de toennemende steun 

vanuit derde landen aan Rusland. Het voorstel van de Hoge Vertegenwoordiger (HV) om de politieke dialoog op 

basis van het Associatieakkoord tussen Israël en de EU te schorsen werd weggestemd door de lidstaten. De 

laatste tranche van het noodsteunpakket ter waarde van 110 miljoen euro aan de Palestijnse Autoriteit werd 

overgemaakt en een grote groep lidstaten, waaronder België met steun van Vlaanderen, uitte zorgen over de 

Knesset-wetgeving gericht tegen UNRWA en onderstreepten nogmaals de belangrijke rol van UNRWA voor de 

lokale bevolking. De Raad sprak verder ook over de uitkomst van de Amerikaanse verkiezingen en de 

overwinning van President Trump. De HV benadrukte het strategische belang van de EU-VS relatie en de 

mogelijke gevolgen van de verkiezing van Trump voor Oekraïne, geopolitiek en de wereldeconomie. Ook waren 

lidstaten het eensgezind over de noodzaak van een onafhankelijk verkiezingsonderzoek en over steun aan de 

Georgische bevolking en het maatschappelijk middenveld. Ze benadrukten hierbij het feit dat het EU-

toetredingsproces feitelijk bevroren blijft. Tijdens de Raad Buitenlandse Zaken Defensie op 19 november 

spraken de Defensieministers over militaire steun aan Oekraïne en “defence readiness”. 

1.10. Europese Commissie stelt eerste EU-actieplan voor betaalbaar wonen voor  

Op 18 en 19 november vond in Boedapest een informele Raad Demografie plaats. Tijdens deze bijeenkomst 

werden twee debatten gevoerd. Het eerste debat handelde over intergenerationele solidariteit door 

herdefiniëring van leeftijd en bevordering van een gezonde levensduur. Daarbij werd de inzet van demografie 

‘toolkit’ van de Europese Commissie toegelicht om de voorspelde dalende demografische trend van de Europese 

bevolking (na een piek in 2026) te keren en zo onder meer onze concurrentiekracht te beschermen. Naast de 



   
 
reeds beschikbare fondsen zoals het Cohesiefonds en het Europees Sociaal Fonds Plus (ESF+), kondigde de 

Europese Commissie ook de ontwikkeling van een nieuwe strategie voor intergenerationele rechtvaardigheid 

(met de nadruk op de jeugd) aan.  

De lidstaten gingen daarna in op verschillende maatregelen die ouderen in staat stellen bij te dragen aan de 

samenleving en jongeren te helpen om hun carrière te starten. Tijdens het tweede debat werd de nadruk gelegd 

op de cruciale rol van huisvesting en kwaliteitsvolle banen voor jongeren.  De Europese Commissie pleitte voor 

het vrijmaken van publieke en private middelen voor huisvesting en introduceerde een eerste EU-actieplan voor 

betaalbaar wonen. Wat betreft kwaliteitsvolle banen voor jongeren zal er werk gemaakt worden van een 

roadmap voor kwaliteitsvolle jobs (deel van de ‘Skills Unie’) en werd er aangekondigd dat alle commissarissen 

jeugddialogen zullen organiseren. Het mentaal welzijn van jongeren werd ten slotte als een belangrijk thema 

naar voren gebracht. De lidstaten deelden daarbij initiatieven zoals het inzetten van mentaal welzijn coaches in 

scholen en het verhogen van de aanwezigheid van psychologische hulp in scholen en in het hoger onderwijs.   

1.11 Lidstaten benadrukken belang van strategische partnerschappen in het onderwijs   

Tijdens de onderwijsraad werden Raadsconclusies over strategische partnerschappen in het onderwijs 

aangenomen. De Raad benadrukte het belang van samenwerking tussen onderwijsinstellingen, overheden en 

andere belanghebbenden om de onderwijskwaliteit te verbeteren en in te spelen op maatschappelijke 

behoeften. Er werd ook een Raadsaanbeveling aangenomen om loopbanen in het hoger onderwijs 

aantrekkelijker en duurzamer te maken, met aandacht voor diversiteit in academische loopbanen. Het 

ministeriële beleidsdebat richtte zich op het versterken van de concurrentiekracht door middel van hoger 

onderwijs. Hierbij werd het belang van strategische partnerschappen, duurzame investeringen, innovatie, 

kwaliteitsnormen, inclusie en administratieve vereenvoudiging benadrukt. Programma's zoals Erasmus+ en 

Horizon Europa werden genoemd als cruciale instrumenten. Vlaanderen belichtte in deze context het belang 

van opleidingen van de korte cyclus binnen het hoger onderwijs.  Het Europees Diploma werd uitgebreid 

besproken, waarbij verschillende lidstaten hun standpunten en zorgen deelden. Vlaanderen riep hierbij alvast 

op tot het correct implementeren van de Bologna principes.  

1.12 Vlaamse accenten in Europees debat over kansen voor plattelandsjongeren  

Op 25 november vond de Raad Jeugdzaken plaats. Vlaanderen legde tijdens het debat de nadruk op sociale en 

economische uitdagingen voor plattelandsjongeren en pleitte voor op maat gemaakt beleid. Onderwijs, 

werkgelegenheid en mobiliteit werden als prioriteiten naar voren geschoven, samen met aandacht voor 

jeugdinfrastructuur en sociale cohesie. Daarnaast onderstreepte Vlaanderen het belang van actieve 

jongerenparticipatie in beleidsvorming. Tijdens de Raad werden raadsconclusies aangenomen over ‘glokale 

kansen’ voor jongeren in landelijke en afgelegen gebieden, een resolutie over de resultaten van de 10e cyclus 

van de EU-jeugddialoog en het werkplan voor de EU-jeugdstrategie (2025-2027). Voorafgaand aan de Raad nam 

Vlaanderen deel aan een debat met ministers en EU-jeugdvertegenwoordigers van het huidige en volgende trio-

voorzitterschap, het Europese Jeugdforum, jeugdorganisaties, en de Europese Commissie. Het thema van het 

overleg was de betekenis van gemeenschappen en intergenerationele solidariteit. In de marges van de Raad 

voerde Vlaams minister Depraetere bilaterale gesprekken met de Finse minister voor jeugd over de toekomst 

van de EU-jeugdstrategie en met de voorzitter van het Europees Jeugdforum over gedeelde prioriteiten voor 

het nieuwe EU-mandaat. 

1.13 Vlaanderen pleit voor duurzame investeringen in de lokale audiovisuele producties 

Op 26 november 2024 nam Vlaams minister Van Achter deel aan de Raad Cultuur, Audiovisuele zaken en Media. 

Na een informeel lunchdebat over de toekomst van cultuurbeleid en cultuur in de nieuwe 



   
 
programmeringsperiode van de EU spraken de ministers tijdens het formeel gedeelte over het belang van 

bibliotheken voor het bevorderen van mediawijsheid en essentiële leesvaardigheden en de vaardigheden 

waarover bibliothecarissen moeten beschikken.  

De Raad keurde daarnaast ook conclusies goed over het verbeteren en bevorderen van de toegang tot cultuur. 

Deze tekst bevestigt participatie aan cultuur als een fundamenteel recht en zet enkele ideeën op papier over 

hoe hindernissen voor participatie vanuit beleid geremedieerd kunnen worden (zowel op het niveau van de EU 

als van de lidstaat). In reactie op een variapunt over het beleid van lidstaten ter bevordering van culturele 

diversiteit in een eengemaakte digitale markt verwees minister Van Achter naar de noodzaak van een beleid dat 

duurzame investeringen stimuleert in de Europese en lokale audiovisuele sector. De Vlaamse 

stimuleringsregeling waarbij ook de videoplatforms worden verplicht om te investeren in lokale audiovisuele 

producties is hiervan een goed voorbeeld. In de marge van de Raad had minister Van Achter ook nog een 

bilateraal overleg met haar Deense collega ter voorbereiding van het aankomende Deense Voorzitterschap in 

2025. De ministers waren het er over eens dat betrouwbaar nieuws en lokale, zichtbare inhoud hoog op de 

agenda moeten blijven staan. 

1.14 Europese Sportministers willen Europees Sportmodel versterken 

Tijdens de Raad Sport vond een beleidsdebat plaats over hoe het Europees Sportmodel verder versterkt kan 

worden. De ministers debatteerden in aanwezigheid van de voorzitter van de Europese voetbalbond Uefa, 

Aleksander Čeferin, over het belang van Europese waarden in sport, zoals fair play, inclusiviteit en gelijkheid. 

Volgens de ministers moeten ook het goed bestuur en financiële solidariteit binnen de sportsector verder 

versterkt worden. Daarnaast werden raadsconclusies goedgekeurd over het nalatenschap van grote 

sportevenementen. In de conclusies erkennen de lidstaten dat grote sportevenementen een positieve impact 

kunnen hebben op sociaal, economisch en ecologisch vlak, alsook op het beweeggedrag van de bevolking. 

Volgens de conclusies is het dus belangrijk om er bij het organiseren van zo’n sportevenementen voor te zorgen 

dat het nalatenschap zo groot mogelijk is. 

 1.15 Geen unanimiteit voor Raadsconclusies toekomst EU-concurrentievermogen  

Op 28 november 2024 vond in Brussel de formele Raad Concurrentievermogen (Luik Industrie & Interne Markt) 

plaats. De lidstaten konden daar geen compromis bereiken over de raadsconclusies over de toekomst van het 

Europees concurrentievermogen, die sneuvelden omwille van de weerstand van Duitsland en Oostenrijk tegen 

een verwijzing naar het gebruik van EU-financiering voor ‘clean technologies’. België benadrukte, op vraag van 

Vlaanderen, de nood aan een strikt gedefinieerd, helder en empirisch onderbouwd staatssteunkader. Het 

Hongaars Voorzitterschap moest zich dus tevreden stellen met Voorzitterschapsconclusies gesteund door 25 

lidstaten. Verder hielden de lidstaten een gedachtewisseling over ‘Betere Regelgeving’, waaruit een 

gezamenlijke wens bleek om administratieve lasten te verlagen, zonder aan de economische en 

duurzaamheidsbelangen van de Europese Unie (EU) te raken. Ten slotte bespraken de lidstaten een lange lijst 

aan overige punten, waarbij België, mede op vraag van Vlaanderen, steun gaf aan het versterken van de 

Europese batterij-industrie, het verbreden van de scope van de voorgestelde Biotech Act voorbij de 

gezondheidssector, of nog het bevorderen van de EU bio-economie. Voor een non-paper van Italië betreffende 

de problemen in de auto-industrie, erkende België de problemen in de sector zonder daarbij de afgeklopte 

streefdoelen inzake CO2-normen en -standaarden te laten varen. Op vraag van Vlaanderen onderstreepte België 

ook de huidige problematiek in de staalsector en de noodzaak aan actie door de Europese Commissie.  

1.16. Focus op concurrentievermogen, de Europese Onderzoeksruimte, geavanceerde materialen en de bio 

economie in Centraal- en Oost-Europa 



   
 
Op 29 november 2024 vond in Brussel de formele Raad Concurrentievermogen (Luik onderzoek) plaats. Tijdens 

de Raad werden drie sets Raadsconclusies goedgekeurd over 1) “de versterking van het concurrentievermogen 

en de Europese onderzoeksruimte”, over 2) een “mogelijk Europees onderzoek en innovatie (O&I) initiatief ter 

bevordering van duurzaam beheer van natuurlijke hulpbronnen, de veiligheid van voedselsystemen en de 

ontplooiing van de bio-economie, waarbij het potentieel van Midden- en Oost-Europa wordt benut” en over 3) 

“de Commissiemededeling over geavanceerde materialen”. Tijdens het beleidsdebat tussen de lidstaten inzake 

de O&I-aspecten van het Draghi-rapport kwam de traditionele kloof tussen het verbreden van participatie van 

op vlak van O&I slechter presterende lidstaten versus focus op excellent onderzoek op de voorgrond. Onder de 

overige punten bracht Denemarken, gesteund door 21 lidstaten waaronder België, een punt inzake de 

onafhankelijkheid van de Europese Onderzoeksraad. Verder gaf de Poolse delegatie inzichten in het 

aankomende Pools voorzitterschap, waar op synergiën, inclusie, openheid en AI in wetenschap gefocust zal 

worden. 

2. Ontwikkelingen inzake EU-regelgeving 
 
2.1. Commissievoorstellen  
  
In november 2024 werd één voorstel van richtlijn gepubliceerd. 
Volgend onderwerp werd behandeld:  

- betreffende oplaadapparatuur voor elektrische voertuigen, pompen voor gecomprimeerd gas en 
elektriciteits-, gas- en thermische-energiemeters. 
 

In november 2024 werden twee voorstellen van verordening gepubliceerd. 
Deze behandelden volgende onderwerpen: 

− de openbare interface voor de aangifte van detachering van werknemers in verband met het 
informatiesysteem interne markt en tot wijziging van Verordening (EU) nr. 1024/2012 

− de opening en het beheer van autonome tariefcontingenten van de Unie voor bepaalde landbouw- en 
industrieproducten. 
 

2.2. Aangenomen richtlijnen 
  
 In november 2024 werden elf aangenomen richtlijnen gepubliceerd: 

- bepaalde rapportagevereisten betreffende de strafrechtelijke bescherming van de euro en andere 
munten tegen valsemunterij   

- rapportagevereisten op het gebied van voedsel en voedselingrediënten, geluidsemissies buitenshuis, 
patiëntenrechten en radioapparatuur 

- invoering van noodprocedures voor conformiteitsbeoordeling, vermoeden van conformiteit, 
vaststelling van gemeenschappelijke specificaties en markttoezicht in geval van noodsituaties op de 
interne markt 

- de verbetering van de arbeidsvoorwaarden bij platformwerk 
- structuren met aandelen met meervoudig stemrecht in ondernemingen die om de toelating tot de 

handel van hun aandelen op een multilaterale handelsfaciliteit verzoeken 
- de publieke kapitaalmarkten in de Unie aantrekkelijker te maken voor ondernemingen en de toegang 

tot kapitaal voor kleine en middelgrote ondernemingen (mkb-ondernemingen) te vergemakkelijken 
- invoering van de Europese kaart voor personen met een handicap en de Europese parkeerkaart voor 

personen met een handicap 
- uitbreiding van invoering van de Europese kaart voor personen met een handicap en de Europese 

parkeerkaart voor personen met een handicap tot onderdanen van derde landen die legaal in een 
lidstaat verblijven 

- inzake de rechtsbescherming van modellen 
- aansprakelijkheid voor gebrekkige producten 



   
 

- de luchtkwaliteit en schonere lucht voor Europa. 
 
 
 
2.3. Omzetting EU-richtlijnen in de Vlaamse rechtsorde  
  
In bijlage II staat een stand van zaken van de omzetting van EU-richtlijnen in de Vlaamse rechtsorde.  
  
Vlaams scorebord  
  
De Europese Commissie publiceert éénmaal per jaar een scorebord. Het scorebord van de Europese Commissie 
is een rapport van de omzettingsprestaties van de 27 lidstaten, met inbegrip van België. Deze gegevens worden 
meegenomen tijdens de samenstelling van het “Vlaams scorebord”.   
 
Vlaams scorebord december 2024 
  
Het Vlaams scorebord van december 2024 telt 8 richtlijnen die Vlaanderen moet omzetten. Hiervan zijn 2 
richtlijnen reeds omgezet.      
 
Vlaams scorebord juni 2025 
 
Het Vlaams scorebord van juni 2025 telt 3 richtlijnen die Vlaanderen moet omzetten.    
  
Vlaams scorebord december 2025 
  
Het Vlaams scorebord van december 2025 telt 18 richtlijnen die Vlaanderen moet omzetten.  Hiervan werd één 
richtlijn reeds omgezet.      
 
 2.4. Stand van zaken inbreukdossiers 
  
De Vlaamse overheid moest in november 2024 nog maatregelen nemen in 19 inbreukdossiers (= de lopende 
inbreukdossiers). Het gaat om: 
  

- 6 inbreukdossiers wegens laattijdige omzetting van richtlijnen 
- 13 inbreukdossiers wegens niet-correcte toepassing van richtlijnen of andere bronnen van het Europees 

recht 
  
De Vlaamse overheid was in november 2024 betrokken in 24 inbreukdossiers waarin de nodige maatregelen 
reeds werden genomen (= de afgeronde inbreukdossiers). Het gaat om: 
  

- 17 inbreukdossiers wegens laattijdige omzetting van richtlijnen 
- 7 inbreukdossiers wegens niet-correcte toepassing van richtlijnen of andere bronnen van het Europees 

recht 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



   
 
 
 
 
 
 
 
 
Overzichtstabel - stand van de procedure van de lopende inbreukdossiers: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
Bijlagen 
 

BIJLAGE I Agenda binnen de (Europese) Raad 

BIJLAGE II Ontwikkelingen op het niveau van de omzettingen en inbreuken 

  
  
  
 

 
 

Matthias DIEPENDAELE 
 

 
Minister-president van de Vlaamse Regering en  

Vlaams minister van Economie, Innovatie en Industrie, Buitenlandse Zaken, Digitalisering en  
Facilitair Management 

 

Stand van de 
procedure 
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31. 
12. 
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3 

31. 
01. 
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29.
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4 

31. 
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202
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30.
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202
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31. 
05.
202
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30. 
06. 
202
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31. 
08. 
202
4 

30.
09.
202
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31. 
10. 
202
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31. 
11. 
202
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Ingebrekestelling
en 

10 9 10 10 9 7 7 7 7 6 7 9 

Met redenen 
omklede adviezen 

10 10 9 9 9 10 10 10 9 8 8 8 

Dagvaardingen 0 0 1 1 1 1 1 1 1 2 2 2 

Eerste 
veroordeling door 
het Hof van 
Justitie 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Ingebrekestelling
en na een eerste 
veroordeling 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Dagvaardingen na 
een eerste 
veroordeling 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Tweede 
veroordeling door 
het Hof van 
Justitie 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Totaal aantal 
inbreukdossiers 

20 19 20 20 19 18 18 18 17 16 17 19 
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